

文章摘要

田泽永. 异质性视角下FDI技术溢出的门槛效应研究[J]., 2014, (15):.

异质性视角下FDI技术溢出的门槛效应研究

The Research of Threshold between Technology Gaps Based on the Heterogeneity

投稿时间: 2014-02-24 修订日期: 2014-02-24

DOI:

中文关键词: [技术差距](#) [吸收能力](#) [门槛面板](#) [溢出效应](#)

英文关键词: [technology gap](#) [absorptive capacity](#) [threshold panel](#) [spillover effect](#)

基金项目: 教育部人文社会科学研究规划基金项目《异质性视角下FDI溢出技术的吸收主体定位与最佳区间探讨(12YJA790126)》

作者	单位	邮编
田泽永	江苏理工学院商学院	213001

摘要点击次数: 217

全文下载次数: 191

中文摘要:

利用2003-2011年省际制造业面板数据,构建吸收能力指标体系,探讨技术差距门槛对FDI溢出效果的影响。从整体情况看来,全国30个省市全要素生产率年均增长9.8%。是主要因素;国有、外资、民营制造业出现了不同程度增长,民营制造业增长最快,达到10.7%,远超过国有、外资。省际吸收能力差异较大,技术差距构成了FDI溢出技术门槛,国有企业门槛值分别为1.060、3.430,民营企业门槛值分别为2.2、8.260。对国有企业而言,FDI技术溢出的效果随技术差距扩大而下降;民营企业由于行业间技术溢是技术差距的增函数。

英文摘要:

Using the panel data of manufacturing sector from 2003-2011 years and establishing the absorptive capacity indicator, the technology spillover were analyzed. From the overall situation, total factor productivity of 30 provinces was 9.8%, and technological progress was the main factor. State foreign, private economy got different growing rate. Among them, the private economy rose fastest and reached 10.7%, far more than state-owned and economy. Being the large differences of absorptive capacity, the double thresholds were formed in 30 provinces. The values of two way thresholds in owned enterprises were 1.060, 3.430, and the threshold values of private enterprises were 2.2, 8.260. The state-owned enterprises received less FDI spillovers. Being the role of spillovers between industries, the effect is the increasing function of technology gap in private enterprises.

[查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)

[关闭](#)

版权所有 科技管理研究

编辑部地址: 广州市连新路171号广东国际科技中心305室(510033)

电话: 020-83163517、83568469、83163516(财务)、83163258(传真) 邮箱: kjg183568469@126.com, kjg1@chinajournal.net.cn

技术支持: 北京勤云科技发展有限公司

```
function PdfOpen(url) { var win="toolbar=no, location=no, directories=no, status=yes, menubar=yes, scrollbars=yes, resizable=yes"; window.open(url, "", win); } function openWin(url, w, h) { var win="toolbar=no, location=no, directories=no, status=no, menubar=no, scrollbars=yes, resizable=no, width="+ w + ", height="+ h; controlWindow=window.open(url, "", win); } &et=C8AF7D2F1706B1B25EB259F88CFB4C1308696003786948EB250B8CBA314FEED70F5401D64705A23B2BF3013682B924A08CB10CB2F225305BBA7E185C795666474BFF1379F406E3F59B98F3E3CD803B54&pcid=B5EDD921F:
```